
NYHEITER 7LAURDAG 12. NOVEMBER 2011

Nes kommune vil ikkje ha 
permanente massedeponi.    

ARNE O. LINDAHL
aol@hallingdolen.no

I eit høyringssvar til konsekvens-
utgreiinga for det planlagde 
kraftverket Heimsil III uttaler 
teknisk utval at deponia heller 
ikkje må påverke kulturminne. 
Men kommunen er positiv til 
mellombelse deponi.

I svaret understrekar utvalet at 
det er viktig å få belyst eff ekten av 
grunnvasstanden nær tunnelen, 
eff ekten på fi sk og ferskvatn, og 
eff ekten av massedeponi. Fordi 
kvaliteten på steinmassane ikkje 
er kjent, meiner utvalet at det er 
viktig å få greidd ut grundig kor-
leis massar som er lite eigna til 
pukk blir handtert. Tippområda 

må også sikrast både under og 
etter anleggsperioden, påpeikar 
utvalet.

Hallifossen kan bli hovudutlø-
pet for eit framtidig Heimsil lll. 
Teknisk utval understrekar at na-
turmiljøet og lokalklimaet ned-
anfor Hallifossen må greiast ut.
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Vi kjøper ditt 
ll g l

Politiet har ikkje gjen-
nomført nye avhøyr av 
den drapssikta 21-åringen 

terforskar saka for fullt, og av-
høyrer vitne. Men det er forkla-
ringane til den sikta 21-åringen 
frå Geilo og den hardt skadde

Ikkje avhøyrt på nytt

Det har kome 20 
høyringssvar til 
konse-kvensutgrei-
ingsprogrammet for 
Hemsil III, opplyser 
overingeniør i Norges 
vassdrags- og energi-
direktorat (NVE), 
Jakob Fjellanger.

TOR FOLGERØ
tf@hallingdolen.no

NVE skal fastsetja rammene for 
konsekvensutgreiingane og i den 
første høyringsrunden, med frist 
1. november, ønska dei innspel til 
kva tema som må takast med. 

I løpet av 2012 skal analysane 
gjennomførast av eksterne fag-
miljø. I høyringsrunden er det 
kome innspel om kulturminne, 
fi skeressursar, påverking av vass-
kvaliteten og sikring av vassforsy-
ninga.

Registrering av kulturminne
Områda kring kraftstasjonen og 
inntaket vil i hovudsak gå føre seg 
på eksisterande anleggsgrunn. 
Nye tiltak som kan ha negativ inn-
verknad på kulturminne og kul-
turmiljø vil vera opprusting av ve-
gar, kraftliner og lagring av masse 
i form av massedeponi. Buskerud 
fylkeskommune krev arkeologis-
ke registreringar i dei områda der 
det vil vera aktuelt med synlege 
fysiske inngrep i landskapet.

Tre eksisterande tippar skal 
brukast til massedeponi langs 
Hemsil. Ved Hallingdalselva vil 

det bli etablert fem nye masse-
deponi.

Per i dag er det ikkje registrert 
kulturminne som vil koma i kon-
fl ikt med dei føreslåtte tippområ-
da, men i høyringssvaret minner 
utviklingsavdelinga i fylkeskom-
munen om at databasen til Riks-
antikvaren er mangelfull. 

Buskerud fylkeskommune ber 
om at det særleg blir tatt omsyn 
til planlegging av massedeponi 
ved Hallibakken. Tunet har høg 
verneverdi. I tillegg meiner fylkes-
kommunen at det samla kultur-
miljøet, med eksisterande slåt-
teeng, har stor verdi. 

Vannområde Hallingdal skriv 
at konsekvensutgreiinga må sjå 
på kva ei utbygging har å seie for 
elva si evne til å ta opp utslepp 
frå kommunale avløp og land-
bruket. Viss vasstanden i elva 
blir redusert slik at elva får redu-
sert evna til å ta opp forureining, 
kan dette føre til store kostnader 
både for kommunane og enkelt-
personar. 

Fleire av høyringssvara frå pri-
vatpersonar tek også opp dette 
temaet.

Beiteområda for fi sk
Hemsedal Fiskeforening vil ikkje 

akseptere ei ny utbygging der-
som økosystemet ved Eikredam-
men ikkje blir teke vare på. Dei 
er kritiske til kva konsekvensar 
reguleringa av Hemsil har for 
oppvekst og levevilkår for fi sk, 
både nedanfor Eikredammen, 
i Eikredammen og oppstraums 
Eikredammen. 

Dei krev at konsekvensutgrei-
inga må lage ei ny biologisk un-
dersøking med ressurskartleg-
ging av Hemsilvassdraget med 
hovudvekt på Eikredammen.

Hemsedal Fiskeforening mei-
ner konsekvensane både av å 
innføre minstevassføring og å 

innføre eit nytt maksimumsnivå 
for oppdemming av Eikredam-
men bør greiast ut. Dei vil også 
at konsekvensutgreiinga vurde-
rer eff ekten av ei fi sketrapp inn i 
Eikredammen.

Uroleg for vassforsyninga
Fleire privatpersonar som bur 
langs tunneltraseen mellom Ei-
kredammen og Hemsil III er 
urolege for kva ein ny vasstunnel 
kjem til å bety for grunnvasstan-
den og private brønnar. Fleire 
viser til dårlege erfaringar med 
vassforsyninga etter førre utbyg-
ging. 

Innspel til Hemsil III
 Ber NVE greie ut konsekvensar for kulturminne, vassforsyning og fi sk 

HØYRING: Hemsedal Fiskeforening meiner konsekvensutgreiinga for Hemsil III-utbygginga bør ta med konsekvensane av å innføre minstevassføring og eit 
nytt maksimumsnivå for oppdemming av Eikredammen. (ARKIVFOTO)

HELT TIL
TOPPEN?

NYHET! 
Odnak plasseringskonto gir deg høy
og trygg avkastning på sparepengene 
dine: NIBOR + 0,5%
Kontakt oss for en prat om sparing og plassering. Vi har et 
meget konkurransedyktig utvalg av spare- og plasserings-
produkter. Sammen finner vi gode løsninger tilpasset ditt 
behov.

Les mer om våre spare- og plasseringsprodukter på 
holsparebank.no

Vi tar deg med helt til toppen

Hvorfor ikke gå

www.hcpetersen.no

Trond Thorseth
Tlf: 92626084
www.bpmaskin.no

ZETOR PROXIMA 70
Kampanjepris: 
Zetor Proxima 70 med 68 hk, 40 km/t og  
3 doble hydr.uttak.  
Nå med 4 års fabrikkgaranti inntil 2700 timer.

Inkl. Trac-Lift 120 SLI laster
Trac-Lift har parallellføring, demper og 3. funksjon. 
Fra kr. 

299.900,-  

Prisen er ekskl mva, frakt og klargjøring
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BUSKERUD PARK OG MASKIN AS
3370 Vikersund
TROND THORSETH
Tlf. 926 26 084
www.bpmaskin.no

TENKJER FRAMOVER: Flåværingen Gunder Trommald skal drøfte framtida men Sigbjørn Johnsen. (FOTO: PRIVAT)

Gunder Trommald 
(18) får møte Sig-
bjørn Johnsen.

ABELONE Å. EIKLID
aae@hallingdolen.no

23. januar neste år skal ung-
dom frå heile landet treff e mi-
nisteren. Gunder Trommald 
frå Flå sit i Hallingdal Ung-
domsråd. Han er ein av tre frå 
Buskerud som skal delta på 
konferansen.

Bra dei bryr seg
Deltakarane skal diskutere 
korleis Norge skal vera i fram-
tida. Johnsen vil vite kva ung-
dom meiner om landet vårt no 
og seinare.

– Eg synest det er artig. Og 
eg synest det er bra at ein 
gjer slike ting for å vise at dei 
vaksne faktisk bryr seg om kva 
me meiner. Eg trur det kan bli 
lærerikt å fi nne ut kva me kan 
bidra med også. Kanskje me 
faktisk har nokre innspel som 

fi nansministeren vil ta med 
seg, seier Trommald.

Framtidas vaksne
Sidan Sigbjørn Johnsen vart 
fi nansminister i 2009, har ho-
vudbodskapen hans har vore 
det han kallar «generasjons-
kontrakten». I dialogen med 
ungdom er han oppteken av 
å diskutere desse utfordrin-
gane. Det er dagens ungdom 
som er framtidas vaksne, og 
som vil prege samfunnsutvik-
linga framover.

Finansministeren inviterer 
difor tre ungdommar i alderen 
15 til 19 år frå kvart fylke. 

Sikre velferdstilbod
Slik er temaet for møtet, skil-
dra på Finansdepartementet 
sine nettsider:

«Finansieringen av velferds-
staten utfordres fra fl ere kan-
ter. Aldringen av befolknin-
gen betyr færre yrkesaktive 
bak hver pensjonist. En min-
dre andel av befolkningen må 

dermed fi nansiere velferden. 
Vi må innrette oss slik at vi 
også i framtida kan sikre at vi 
har et godt velferdstilbud i alle 
livets faser, fra barnehage og 
skole som ung til pleie og om-
sorg som gammel. Vi som le-
ver i dag må dekke våre behov 
uten å ødelegge kommende 
generasjoners mulighet til å 
dekke sine.»

Skal gi råd
til Johnsen

 Flåværing invitert til fi nansministeren 

SAMLAR UNGDOMMEN: 
Finansminister Sigbjørn Johnsen 
er oppteken av kva framtidas 
vaksne meiner. (ARKIVFOTO)

Nes krev meir utgreiing

FAKSIMILE FRÅ HALLINGDØLEN 10. NOVEMBER.


